
Referat af generafcrsamIing i Blåbjerg udviklingsråd 23/32O22,

på Lindvig i Lønne

1. Valg af dirigent: Birger Filskov — generalforsamling er varslet rettidigt, 2/3 i Vesterhavsposten, FB
22/2, gennemgang af dagsorden.

2. Valg af referent: Charlotte Bang Nielsen

3. Aflæggelse af beretning om udviklingsrådets virke i det forløbne år:
2021 blev endnu et år præget af Corona. For eksempel holdt viførst vores generalforsamling den
25. august, selvom vedtægterne siger 1. kvartal.

Selvom der blev lukket mere og mere op, forblev aktivitetsniveauet lavt. Meget blev udsat og
mange holdt sig tilbage fra de store forsamlinger.
Det betød også at mange foreninger i Blåbjergområdet mest brugte kræfter på at holde skruen i
vandet og ikke satte meget nyt i gang.
Det er ellers der udviklingsrådet har sin vigtigste berettigelse. Vi vil gerne hjælpe nye ti/tag i gang og
vi har også lidt midler at hjælpe med.

Nogle initiativer har vi kunne hjælpe, og for ikke at komme til at glemme nogen overlader jeg det til
kassereren at remse dem op. Det er typisk beløb omkring 5000 kroner vi byder ind med. Nogle
gange er det nok til at betale for en ting der gør livet bedre eller sjovere i en af vores byer men
oftest er det hjælp til at sætte noget i gang og lokke andre donorer på banen.

Vi skylder stadig et møde for lokale virksomheder, som vi har lovet i et par år. Mit bud er at det nok
bliver til to arrangementer: et for hån dværksvirksomheder og et for de små aktører i
turisterhvervet. De sidstnævnte har svært ved at trænge igennem til den kommunalt støttede
turistorganisation, og det kan en fælles front måske hjælpe med.

Et stormøde for alle foreninger med temaet: hvad kan vi bruge hinanden til?” har været på
tegnebrættet lige så længe som det for deforretningsdrivende. Hvis ellers coronaen vil holde sig
væk nu, skulle det også gerne blive i år.

Når vi ikke har prøvet at sætte ting i gang, har vi brugt tid til at reagere på de ting andre går og
laver. Vi er stadig ikke færdige med at snakke om kloakseparering i Nr. Nebel og den renovering af
Bredgade der følger med. Det er selvfølgelig en sag hvor både Borgerforeningen og for Handels- og
Hån dværkerforeningen har meninger, men muligheden for indkøb i Nr. Nebel angår også resten af
området.

På samme måde prøver vi at skubbe på omkring det gamle mejeri i Outrup, de nye udstykninger
samme sted, den gamle rådhusgrund i Nr. Nebel, Torvet i Lunde og alle de andre sager der kommer
til udtalelse i udviklingsrådet. Sådan bliver det også i 2022.

Igennem årene har der naturligt nok været en vis udskiftning blandt medlemmerne af vores
bestyrelse, som i daglig tale omtales som udviklingsrådet, men det plejer at gå langsomt.



Jeg kan kun huske en repræsentant fra Nymindegab før Pia, to fra Nr. Nebelfør John og to fra
Kvong før mig. Jeg husker ingen fra OutrupførAgnethe, ingen fra Henne før Eigil, ingen fra Lunde
før Hans og ingen fra Lydum før Herman. Der kan godt have været nogen - men det er længe siden.

Det vil ændre sig på dette års generalforsamling. Hverken Eigil, Hans eller Herman er til rådighed
når der skal vælges repræsentanter fra deres områder. Det er tre store kapaciteter der gennem
årene har været med i alle mulige og enkelte umulige aktiviteter i hvert sit lokalområde og som har
båret gode idéer og lokale bekymringer ind på udviklingsrådets bord - og hjulpet med at finde
løsningsforslag, når der var behov for det. Jeg er sikker på der stadig er opgaver der venter på alle
tre og ønsker dem god vind med det videre arbejde. Tak for indsatsen og samarbejdet.

Den nye bestyrelse skal konstituere sig efter generalforsamlingen og allerede på mandag er der bud
efter os til det årlige møde for udviklingsråd og byråd. Der bliver nok at tage fat på.

Velkommen til arbejdet.

4. Fremlæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse: Herman gennemgik regnskabet, som er
vedhæftet og kan ses på hjemmesiden.
Det blev nævnt under debatten at der var givet støtte annoncering af teatergruppe på Lydum
Mølle, til et plankeværk/stakit til stadion i Lydum, til børnemusikfestival i Outrup og til den nye
rundkørsel i Nr. Nebel (smukt resultat).

Det er blevet meget dyrt at annoncere i Vesterhavsposten. Formanden mener ikke vi, som lokalt
udviklingsråd, kan fravælge den lokale avis, men den mangler kvalitet. Digital annoncering er ikke
på tale, da vi kan miste kontakt til en hel del mennesker.

5. Godkendelse af budget: Herman gennemgik forslaget til budget for 2022. Vi skal helst ikke gemme
alt for mange penge væk, for så kan der være lidt konflikt i forhold til kommunens finansiering.

Thorkild (Lunde) rejste et forslag om at bruge penge på at etablere ladestandere til el-biler i
landsbyerne. Det skabte en del debat og flere mente ikke at økonomien ville række til ret meget.
Andre var i tvivl om udviklingsrådet kan støtte den slags.

Formanden var enig i at pengene skal ud at arbejde, men gjorde opmærksom på at alle ansøgere i
2021 har fået penge. Udviklingsrådet kan se på Thorkilds forslag når der ligger mere
dokumentation.

Conni Knigge foreslog flere fællesmøder, bla. hvor vi taler udvikling for hele Blåbjerg-området, ikke
kun for de enkelte sogne. Formanden henviste til de tre ønsker om initiativer i beretningen, og det
er et stort ønske at få afholdt disse møder snarest. Ikke bredspektrede møder, men mere
fokuserede. Det kunne fx være rekruttering til bestyrelser, foreningers samarbejde med bankerne,
samarbejde med nogle store operatører, som vil ind i vores område.

6. Indkomne forslag: — ingen indkomne



7. Valg til bestyrelsen:

For Nymindegab: Pia Jessen, som sidder nu. Ingen andre ønsker at skubbe hende af pinden.

For Lunde: indtil videre har vi haft Hans Lund siddende. Han kan desværre ikke fortsætte i posten,
grundet uheld. Thomas Ancher Uth, sognepræst, ønsker at stille op. Frits Anneberg takker nej til at
stille op. Thomas er valgt.

Henne: Ejgil trækker sig nu. Michael Espersen overtager posten.

Lydum: Herman Høj Kristiansen ønskede ikke genvalg. Regina Birkebæk Nielsen blev valgt.

StausØ har ingen repræsentant, og der er heller ingen opstillede til posten i år.
Generalforsamlingen tiltrådte et forslag om at lade pladsen stå åben et år mere.

8. Valg af i revisor: forslag om Helge Knudsen, vedtaget, og i revisorsuppleant, Thorkild Christensen

9. Eventuelt: Eigil foreslår at udviklingsrådet igen kommer ind under kommunens fælles annoncering.
Claus har fået at vide, at det må man ikke mere — derfor undrer det, at Ølgods udviklingsråd
annoncerede der.

Lene: Forslag om kurser fra Frivillighuset Vindrosen for socialt arbejde, som fx kurser for kasserer.
Det kunne også være noget for de ukrainske flygtninge.

Ønske om at høre hvad udviklingsrådet tænker skal ske her i området i de næste fem år?

Claus: strategiplanen blev lavet, som et af de første udv.råd, og alle de ting, der ligger i
strategiplanen kræver, at der er nogle lokale, der sætter ting i gang. Det er faktisk ikke
udviklingsrådet, der er udfarende, men de vil rigtig gerne støtte. Der er også en pengekasse i Varde
Kommune, til virkeliggørelse af udviklingsplaner.

Søren: Forslag om få fremlagt hvor langt man er i de forskellige lokale foreninger, fordi der kan
være andre, der heller ikke ved noget om den eksisterende strategiplan, eller som ikke ved, hvor
langt man er med de forskellige projekter.

Referent: Dirigent:

,



Regnskab for Blåbjerg Udviklingsråd 2021
år 2021 budget 2021 år 2020Indtægter:

Kommunen 61.000MO 61.000.00 6! 000.00Foncie o.1./Nskud 0.00
- 360000Samlede indtægter 61 000,00 6L00.00 i 05 600.00

Udgifter:
Bestyre’sen 4773.00 7500.00 j 7.519.00Generaif. 7.318.00 I 15000() 6 2&85Fællesmøder 0.00 I 1500.00 14,093.45rerinddra 10000.00 10000.00 .314,5$Projektstøtte io.ooo,ool 14 000.00

-Annoncer 3.290,371 5.000,00 2.480,89Hjemmeside
1.750.001 i 75u.oO I 750,00Kontor/Gebyr 21.501 I 000,00 500.00Gaver 5W.00 500.00 500,00Samlede udgifter 37.662.87 02.750,00 ‘41.447.77

Årets resultat 23.337,13 24.152,23

Eenkapita prima 61.647.30 65.226,60
Årets resultat 23.337J3 24 152.23
Sparekasse Ultimo 84.984.43____ 61.647,30
Balance

..____

Året 2021 har IGEN været helt speciel p gr af Corona. Vi havde planlagt endel aktiviteter, men de var umulige at gennemføre. Derfor har vi støttet endel mindre projekter, samt borgerinddragende aktiviteter med i alt 20.000

aere.
Herman H. Kristiansen

RgT.Skab, assebog og bilag er gennemgået og godkendL

Revisor: Hetoe Knudsen



(
Budget for Blåbjerg Udviklingsråd 2022

I

Indtægter:
Tilskud fra Varde Kommune 61.000,00
Renter

-

Fonde o.l.
-

Samlede indtægter 61.000,00

Bestyrelsen 7.500.00
Generalforsamling. 12.000,00
Fællesmøder/Landsbyklynger 15.000,00
Borgerinddragende projekter 10.000.00
projektstøtte 14.000,00
Annoncer 6.500,00
hjemmeside i .7 50,00
kontor i .000,00
gaver 800,00
Samlede udgifter 68.550,00

Årets resultat 7.550M0


